
Notícies Locals 
• Continuant els tradicionals sopars 
o dinars de les Entitats locals, 
darrerament, han segut els xofers els 
qui han organitzat la "festa de Sant 
Cristòfol", i l'Associació de Jubilats i 
el Club Joventut els qui han fet les 
seves festes. També hi ha una nova 
Junta al Club de Futbol, als qui desit
gem encert i sort. 

• Després dels altres Barris, final
mentva ser el Barri Castell qui celebrà 
les seves Festes a primers d'agost. El 
temps va ser bo i l'assistència 
nombrosa. 

• El 28 d'agost van celebrar les 
Monges Agustines el 300 aniversari 
de la seva Fundació, invitant a l'acte a 
tots els alcaldes que hi han hagut a la 
Vila. Llàstima que, a la mateixa hora, 
l'alcalde va convocar un Ple. 

• LasetmanaabansdeFestesMajors 
es va repartirl'exemplarnúmero6(de 
l'actual mandat) de la revista 
"Ulldecona". Moltes pàgines (algu
nes no se sap ben bé que "pinten" en 
una revista local). Però el que és més 

greu és que, pagant tots, n'hi ha una 
tercera part dedicada a contar les 
"opinions" de l'equip de govern muni
cipal. l a atacar a segons qui. .. 

• Ens vam enterarperla ràdio, i ara 
ens ho confirma la revista, que 
FIRAMOBLE "la primera fira del moble 
de Catalunya" (mireu la contraporta
da del número 5 de la revista), prevista 
peralsdies22a28 de setembre, s'ha 
suspés enguany i que es farà l'any 
vinent. 

• Des de "la rosa" intentem infor
mar-vos de totes les coses que passen 
a Ulldecona i els seus Barris, però us 
hem de dir que de moltes coses que fa 
l'Ajuntament mo'n entere'm (com 
vatros) per la ràdio o per la revista. l 
això que anem a totes les reunions i 
que, perescrit(com vol el Sr. Alcalde), 
hem demanat molts de documents i 
expedients. Perdoneu, doncs, de 
vegades el retard o la falta d'informació 
d'algunes coses. 

• Al número 8 de "la rosa" 
(desembre'96) comentàvem el fet de 
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que mentre a la majoria (almenys a22 
proveïdors d'Ulldecona) se'ls hi 
pagaven les factures als 6 mesos, en 
canvi a algun se li feia als 3 mesos com 
a màxim. l demanàvem que no es 
fessin discriminacions entre perso
nes del mateix poble. Ara com, en 
això.ja no es fan discriminacions i es 
paga a tothom com a màxim als 4 
mesos, felicitem a l'equip de go
vern, per haver-nos fet cas. 

• La Diputació segueix ajudant a les 
Entitats locals. Ara, als Rossinyols 
(per la visita de la Coral de Txéquia) i 
a l'Ajuntament (pel 50Aniversari de 
l'Orfeó). 

• Les Festes Majors d'enguany han 
tornat a ser al setembre. Han hagut 
coses que sempre surten bé, com la 
Reina i les Pubilles, el Pregoner 
(enguany, Julio Sansano), els Bous, 
els Balls de Mantons, les Diades del 
Castell, dels grallers i gegantera i, 
també, tots els actes organitzats per 
les Entitats. Però el que es pot cons
tatar és que la gent surt menys, i que 
els joves prefereixen organitzar-se la 
seva festa. Ja fa temps que vam 
proposar un debat a fons sobre tot 
això. Fins ara no hem rebut resposta. 
l una·pregunta més: Què hem defer, 
entre tots, amb les "Festes 
Quinquennals" de 1999? 

• La "paella d'Ulldecona" (com a 
tal) ja no existeix (des de que es fa 
pagar i més encara quan es fa una 
setmana després de les F estes). l que 
no es digui que no es pot fer. A La 
Sènia com es fa ladiadadel"recapte", 
o aAlcanar"la paella", o a Amposta 
"l'estofat"? Però és que, a més a més, 
ara (que es fa pagar) hi ha molta gent 
que no paga. l no sols és "la paella". 
Hi han molts altres dies que els "amics" 
de l'equip de govern també van a 
menjar de gratis tots ells. l ho paguem 
entre tots. l això no és just. 

• Un prec: els veïns del carrerGuifré 
i laterals demanen que es faci complir 
l'ordenança aprovada i que, els seus 
carrers es netegen igual com es fa el 
dia de les carrosses ... 
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MIQUEL FUSTÉ FERRÉ 
Miquel, fa dos d'anys que eres regidor 
de l'Ajuntament Per què vas decidir 
entrar dins de la vida política municipal? 

Bé, perquè com a faldutpenso que algu
navegadat'ha de1ocar.Josemprehe format 
part de diferents entitats, i quan m 'ho van 
proposarvaig pensar que és una cosa per la 
que haurie m de passartots. És una cosa 
positiva de cara al poble i de cara a la 
persona. 

Entresambganesde1rebauarpelpoble, 
no per política. El que passa però, és que 
poc a poc et vas liant i et pica la política. 
T'entraelcuquet. 

Penses que val la pena? 
Penso que si. Aprens coses noves, si

tuacionsnoves, conèixes a persones noves, 
i tot això sempre enriqueix a la persona. 

Repetiràs l'experiència? 
Aquestésuntema que, quanant>arà el 

moment, em plantejaré. Vug.1es o no, qual
sevol càrrec que tinguis t'ocupa molt de 
1emps. S1.4x>s<>quedepenctàdeltempsque 
pugui cisposar. 

Quina és la feina que fas dins el grup 
municipal socialista? 

La feila que faigjo és la mateixa que fem 
tots. Estem a l'oposició, estem controlant a 
l'equip de govern. Estem aportant idees, 
presentant mocions. El treball normal d'un 
regidorqueestàal'oposició. 

Suposem que tens també una idea for· 
mada de les actuacions de l'equip de 
govern? 

Bé, l'equ" de govern suposo que fa les 
coses amb bona voluntat. El que passa és 
que no tots els pensen igual. És molt diferent 
quantotssónd'unmateixcolor,itrebalesen 
~ iant>esalsacordssense crispació. En 
canvi, l'equip de govern, al ser d'idees tant 
dispars i diferents, alguna vegada xoquen. 

No hi ha un cantó positiu en aquest 
pacte? 

No.Pensoquesónmassadispars.Nohi 

ha una unió per a treballar. El que un fa, 
l'altre li vol desfer. Són maneres de pensar 
massaciferents. 

Quines són les actuacions més urgents 
que creus que s'han de fer a Ulldecona? 

Hi ha varies necessitats. Potser una de 
les prioritaries és una de les que s'estan 
portantatermeenaquests moments i que 
portàvemalprogramatotselsgrupspolítics, 
la recollida de les aigües pluvials. 

També destacaria portada d'aigua a les 
Ventalles que ja venia d'atràs i que ara 
sembla,perfí,ques'arreglarà. 

Tambés'had'acabard'arreglarelCas
tell. l, entre tots, m ira r de donar-li una bona 
empenta industrial i fer que, econòmica
ment, Uldecona puge una miqueta. 

Hi ha alguna cosa que ha fet l'actual 
govern municipal que el grup socialista 
no hagués fet mai? 

Suposo que, primer que res, aquest 
pacte. Pel que fa als altres temes, tindran 
encerts i errors, però suposo que natros 
també n'hauríem tingut perquè tots som hu
mans.Arabé, el que crec que nohaguèssim 
fet mai és tractar-los a ells com ells ens 
trac1en a natros. 

Què penses que votarà Ulldecona en 
les properes eleccions municipals? 

Elpoblenoés'tonto",nihohasegutmai, 
ni ho serà. La prova està en tots els comicis 
que es fan. La gent no vota el mateix en les 
generals, en les autonòmiques o en les 
muniq)als. Els resultats nosónelsmateixos. 

Penso que si la gent se'n dona compte 
del que realment necessita el poble i la labor 
que s 'ha de fer, suposo que serà conscient 
i votarà socialista. 

Miquel, si vols afegir alguna cosa més ... 
Pla que tinc l'ocasió, volia comentar una 

cosa. Jo quan vaig entrara l'Ajuntament, 
comheditabans,novaigentrarperpolítica, 
vaig entrarpertrebaNar pel poble. Llavors te 
n'adonesquelafeinaquetuvolsfer,moltes 
vegades no es potfer i més quan estàs a 
l'oposició. Quantutens alguna iniciativa te la 
tallen. 

Però, des d'aqueu momentenqueem 
vaigpresentarambelgrupsocialista,coma 
independent, hi ha algunes persones del 
poble quevanpassar de saludar-me a quasi 
noct-meniadéu.Josócelmateixim'estraiya 
que hi hagi persones que es comporten 
d'aquesta manera. No ho dic per ningú en 
especial, però jo ho he notat. 

Jo a l'Ajuntament faig una feina, quan 
vaig a treballar en faig una altra, però fora 
d'allí continuo sent Miquel F usté, el mateix, 
l'amicdetots els meus amics. 
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1619197: 
Mllandemana ladimissiódeJi~ 
ni a Urbanisme. 

2419197: 
Millandimiteixde l'Ajuntament per 
motius personals 



PLE DEL DIA 28 D'AGOST DE 1997 
Es va celebrar un Ple extraordinari de 

l'Ajllltament,dosdiesabansdecomençar 
les Festes, i la primera sorpresa va serno 
aprovar el Programa de Festes, ja que 
l'equip de govern tant sols el va donar a 
cooèixer, trencéWltaixíla costum de la majoria 
d~lfltaments. 

En quanta les actes de quatre Plens 
(que després de quatre mesos i per la 
nostra queixa al Síndic de Greuges, ens 
van ser entregades), el PSC va m votar en 
contra perla discriminació que se'ns fa en 
la seva redacció ja que, malgrat donar el 
text escrit en disquet, es retalla i modifica i, 
en canvi, intervencions de l'equip de go
vemsí es re~llen íntegrament. 

Dels temes de Governació, vam votar 
en contra de desestimaria revisió d'ofici, 
presentadaperlllfuncionarimunicipal,de 
la modificació de llocs de trebaU aprovada 
pel Ple, però es va aprovar igual amb els 
vots de l'equip de govern. l en quant a exigir 
elevar a escriptura pública un contracte 
privat,s'aprovàperunanimitat. 

Dels quatre punts d'Urbanisme, ens 
vam abstindre en l'aprovació dels projectes 
del col.lector de les aigües pluvials i el d'un 
magatzem municipal. En el darrer cas per 
fer-lo en un solar comprat per més de 7 
müionsdeptes.,enUocdefer-loenunsolar 
mlllicipal(anticconventdelesCarrnelites, 
millori sense pagar res). Però fou en el 
tema del col.lector de les aigües pluvials 
on va haver més debat, intervenint Miquel 
Fusté, que va dir: 

d'Alcanar a la bassa del Montsià. N atros 
creiem que seria millor començar fent el 
que, a la curta o a la llarga, s'haurà de fer: 
uns canats quevaiguen des deia sèquiade 
fa Foia fins a fa via. 

Si no s'accepta la nostra proposta, ens 
abstindrem. Peró que conste que, havent
fos advertit, no serem culpables si un dia hi 
han problemes d'inundacions a la zona." 

Respecte als Expedients de 
contractació de les dos obres es van apro
var per unanimitat, després d'afegir la 
presència d'un regidor socialista a la Mesa 
de contractació. 

Hihavien2MocionsdelPSCi1 d'UGI. 
La primera nostra "pàgina municipal a 
Internet", defensada perM'3CarmeAyén, 
fou rebutjada amb el vot de qualitat de 
l'Alcalde, després de l'abstenció d'ERC. 
L'equip de govern va dir, com sempre, que 
e Us ja pensaven fer-ho ... l respecte a la de 
"Nature Pack a Ulldecona", defensada 
per Pere Sans, fou aprovada amb els vots 
del PSC i ERC, i en contra de la resta de 
l'equip de govern. En la Moció es demana 

modificar una Ordre de la Generalitat 
discriminatòria cap a UHdecona. 

LaMociód'UGlsobreelsObjectorsde 
consciència (que era reiterar el que ja 
s'haviademanatenanteriors Mocions)fou 
aprovada ambelsvo1s a favor de tot l'equip 
de govern i en contra del PSC, que vam dr 
per boca de Jordi Torrent: 

"Havent-se aprovat en Plens anteriors 
dos Mocions, unad'UGI i l'altra del PSC-la 
nostra demanant que totes /es places 
d'objectors de l'Ajuntament fossin 
considerades com a que necessiten 
vestuari-ihaventdite/Tinentd'Alcaldeque 
la Moció, traduida, estava damunt fa taula 
de la Ministra Margarita Mariscal i que ella 
estava molt interessada, no sembla lógic 
que ara votem a favor "d'esbrinar tota la 
informació en vers els objectors ... "si, du
ranttres mesos, ens neguen fa mateixa 
informació al nostre Grup. l com volen que 
els facultem a fer el seguiment, si percut pa 
seua es va perdre aquesta subvenció?" 

Per decissió del senyor Alcalde, no van 
haver Precs i Preguntes. 

"En l'aprovació inicial del projecte, ja 
vam manifestar alguns dubtes. Ara, 
degudamentassessorats,pensemqueno 
es resol el que pot passar a /es finques de 
baix lavia.Esveritat, corndiue/Tècnic, que 
/es aigües pluvials, recollides i soterrades, 
seran /es mateixes que ara van perda/t. 
Peróelquetambééscertésquesi,enl/oc 
d'anarescampades, esfanpassarperdnc 
tubs, el que és segur és que la mateixa 
aiguabaixaràambmoltamésforça,podent 
fer mal a /es finques, des de la carretera Festes Quinquennals 

PLE URGENT DEL 19 DE 
SETEMBRE DE 1997 

Ple extraordinari "urgent" convocat s ols 24 hores abans i en el que el Grup 
socialista vam votar a favor de l'adjudicació de l'obra "col.lector d'aigües 
pluvials" a L U BASA d'acord amb la proposta de la Mesa de contractació (en la que 
va estar Pere Sans del nostre Grup)per34 milions de pts., al ser l'oferta millor de 
les dos presentades. 

l pel que fa a aprovar la urgència de la sessió vam votar en contra: 
1) perquè no era urgent, tal com diu el Decret de l'alcalde i, a més, es podia fer el 
dilluns dia 22/9. 
2) perquè, novament, no se ·ns ha entregat l'acta del Ple anterior. 
3) perquè, tampoc, es toma a incloure l'apartat de "precs i preguntes". 
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NOTA: 
Al número 12 de ''la rosa·: a la 
pàgina 5, quan es parla dels 
mtïitants difunts a /'Agrupaçíó 
d'Ulldecona, en falta un: 
Ma-nue/ Vida-l Barrera, 
pare del regidor 
Mano/o Vidal Marcoval. 

·:::.::·. · ·: 

·= 

PLE DE L'11 DE SETEMBRE: 14 H. 

El dia 11 de setembre-Diada Nacional de 
Catalunya, a les 14 hores (2 de la tarde) es va 
convocar un Ple extraordinari de l'Ajuntament 
amb 19 ~unts a l'ordre del dia. Un cop iniciat el 
Ple per l alcalde, el nostre regidor Miquel Fusté 
va dir el següent: 

n1 r. En relació a la convocatória d'un Ple 
amb 19 punts a l'Ordre del dia, avui "Diada 
Nacional de Catalunya" a /es 14hores, havent 
fetlaconvocatória el 29d'agosti les Comissions 
el passat dilluns, ens sembla que aixó és una 
burla cap als regidors i públic i, encara més 
greu, és un menyspreucapala Diadaitotelque 
representa. Les Festes són per celebrar-les, i la 
Festa Nacional de Catalunya encara més. 

2n. Els agraïm que es torne a incloure 
"Precs i preguntes" en els Plens extraordinaris 
(com abans) i esperem que aixó no sigue flor 
d'un dia,ja que seria mof t difícil d'entendre que 
una cosa que es pot fer avui, no es faci d'ara 
endavél'lt 

3r. Per tot aixó els proposem que aquest 
Ple s 'aplace per a la 2ª convocatòria, és a dir, 
pera/ dissabte 13 de setembre a /es 14h." 

La resposta de l'alcalde, Lluc Raga, va ser 
que el Ple es feia quan els anava millora ells i 
que, respecte a incloure Precs i preguntes als 
Plens extra ordinaris ho havia fet avui, però això 
no volia dir que en tots els Plens ho faria, sinó 

Enquesta 
Us oferim les respostes de 4 fills d'Ulldecona, 
que viuen fora del seu poble, a les següents 
preguntes: 

A.· Pel que tu has vist i saps com està 
actualment Ulldecona? 
1. De0a10,un5. 
2. Lamentablement, igual que fa molts anys. 
3. Completament estancada, sense cap 

progrés. 
4. l~ual.Enquèhacanviat? Quès'hafet? On 

s ha fet? 

B.· Quines són les coses que s'haurien de 
fer prioritariament? 
1. Nohosé. 
2. Encara que és difícil des de l'Ajuntament, 

s'ha d'ajudar més a crear llocs de treball. 
3. La creació de llocs de treball per evitar que 

els joves tinguin que marxar fora del poble. 
4. Fomentar el treball és l'obligació prioritària 

per Ulldecona, tothom marxa fora. Treball, 
trebal itreball. Ulldecona necessita activar el 
Polígon, necessita 2o3empreses:1501200 
trebaladors són 1501200 famílies. Els joves 
d'Ulldecona han de buscar feina fora i, si 
treballenfora, lògicamentviuen fora. 

C.· Com valores la gestió de l'actual equip 
de govern municipal? 
1. Bastantnegativament. 
2. Fan el que poden. Tenen la mala sort de que 

solament quan ellvoldria. 
Miquel Fusté li va contestar: 
<<Donatquenos'haatés/anostraraonada 

proposta i donat que, a aquesta hora, es celebra 
unadeperlaDiadaaundelsBarrisd'Ulldecona, 
els membres del Grup socialista abandonem fa 
sessió. N atros tenim per costum assistir a/s 
actes; molt més encara a/s de la Diada. l que 
consti que, aquesta vegada, haguèssim votat a 
favor de quasi tots ets punts. Bona tarde a 
trihom.» 

l, dit i fet, els 6 regidors del PSC vam marxar 
i vam assistir, pagant el tiquet, al dinar de la 
"Diada" fet als Valentins. l a la tarda, tots 6 vam 
participar a l'acte institucional organitzat 
per l'Ajuntament. En canvi, de l'equip de go
vern sols van anar la meitat. 

L 'alcalde, per justificar-se , després ha dit 
que el PSC ho hagués pogut dir abans. No era 
més lògic que ell, abans de fer la convocatòria, 
itractant-se d'un diatantsolemne i una hora tant 
intempestiva, hagués preguntat com ens anava 
a tots ... ? O és que es vol fer entrar el clau 
per la cabota? 

Posteriorment, hem sentit a la ràdio, que en 
l'apartat de Precs i preguntes, Josep LI. Millan 
va fer unes acusacions contra el regidor 
d'urbanisme en relació a unes obres que s 'estan 
fent sense llicència al Molí de l'Om. 

són anys difícils per a rebre ajuts. 
3. Depurarutina. 
4. El qui mana no està i el qui està no sap manar. 

On s'ha vist que l'alcalde sigui el qui mani 
menys ... L 'única cosa que es pot valorar de 
l'actual govern és que ara es treballa a preu 
fet i amb pressupost. l abans la feina es 
donava a fer a les empreses locals (baix la 
confiança de la feina ben feta) i ells 
s 'aprofitaven ('1ardarem a cobrar però ho 
cobrarem ben cobraf'). 

D.· l com valores el que fan els socialistes 
a l'oposició? 
1. Pelqueconec,bé. 
2. .AJpri1cipi,atacavenmassa.Arahofanmenys, 

però a mi tampoc m 'agraden. 
3. Positiva, sense renyines. 
4. Què es potfer? Si no deixen fer res ... 

E.· Qui, creus que, deuria ser l'alcalde des
prés de les eleccions de 1999? 
1. El cap de la llista més votada. 
2. Jo voldria que fos el del PP, però sense 

necessitar els vots dels altres. l, la veritat, ho 
veig impossible. 

3. Perlasevaactuaciódurantanteriorsmandats, 
tomarà a haver alcalde socialista. 

4. Teniu dubtes? Tranquils , sortireu refor
ça1sc'aquesta etapa. ljasabemtots~itornarà 
a ser l'afcalde. 
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Col.laboració 

D'Ulldecona a Barcelona 

La columna vertebral 
de la bella arquitectura 
arreu del món coneguda: 
la Ulldecona immortal. 

Per gaudir de monuments 
és bo conèixer les pedres, 
per saber a quines eres 
es parien els castells. 

Ulldecona fou cantera, 
on repartien la pedra, 
per poder artistes d'abans 
fer edificis elegants. 

Gaudi gaudí de la joia 
de la "mina de llevant", 
obtingué aquesta pedra 
pertransformar-la amb encant. 

Agra"itsa Barcelona, 
per tenir part d'aquell sòl 
que pertanya Ulldecona, 
ens alegra, és un consol. 

l, com a bons catalans, 
ho fem saber a prt obert 
per que tots els visitants 
vegin l'art que tenim fet. 

Pels fi lls volem cultura, 
veure'lscréixer. fer-se grans, 
treballant l'agricultura, 
ciències, arts; sense entrebalncs. 
Valent-nos nosaltres mateixos, 
per això tenim cap i mans. 

Veure aixecar-se el dia. 
amb il.lussió i alegria! 
l quan arriba el descans, 
al passar pel front les mans, 
veient la suor com brilla, 
pensem que estem plens de vida 
i les gotes són diamants. 

Valentí Be/monte Tapias 

NOTA:Aquestapoesiaensvaser 
entregada durant la Oiada del Castell. 
Com ens sembla bonica, la pubiquem. 


